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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul vrea monitorizarea transferurilor de bani. Cum i-ar putea afecta pe românii din străinătate 
Guvernul vrea să afle detalii despre toate tranzacţiile bancare ce depăşesc 2.000 de euro. Opoziţia susţine că 
măsura i-ar putea afecta pe românii din străinătate care muncesc la negru şi trimit bani acasă. 
 Liberalii cred că sumele trimise în ţară vor trebui justificate, iar dacă nu există acte, vor fi confiscate. 
Reprezentanţii Puterii îl contrazic. Va fi nevoie doar de numele celui care face tranzacţia, nu şi de acte explicative. 
„E transpunerea în legislaţia naţională a unei directive europene care propune ca, pentru sumele de peste 1000 
de euro, să fie cunoscut expeditorul. În propunerea Guvernului s-a ridicat pragul la 2000 de euro, iar noi vom 
dezbate dacă să păstrăm acest prag sau putem să îl ridicăm”, spune Marius Budăi (PSD), președintele Comisiei de 
Buget din Camera Deputaților. 
„Deja din momentul acesta este o minciună, pentru că dacă se face transferul bancar deja ştim numele. Ştim mai 
multe decât numele. Ştim, în cazul a 99% dintre tranzacţii, şi de unde provin. Se aruncă o plasă şi încearcă să 
prindă în această plasă pe toţi cetăţenii români care lucrează în străinătate. România e singura ţară care are 4 
milioane de cetăţeni în afara ţării. În cazul României trebuie să fim mult mai atenţi cum transpunem această 
directivă, pentru că afectăm 4 milioane de cetăţeni”, spune Florin Cîțu (PNL). 
Proiectul de lege adoptat în ultima şedinţă de Guvern spune ca transferurile de peste 2.000 de euro vor fi 
monitorizate, iar cele suspecte vor fi raportate Oficiului pentru Combaterea Spălării Banilor. 
Proiectul va intra în dezbaterea Parlamentului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Emoții pentru Eugen Teodorovici: dă explicații în fața Parlamentului pentru colectarea slabă 
Camera Deputaţilor va dezbate astăzi, începând de la ora 16.00, moţiunea simplă depusă de PNL şi intitulată 
”Harababura fiscală PSD-ALDE te lasă fără banii tăi de pensie!”, care vizează, printre altele, activitatea ministrului 
Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
Liberalii subliniază, în moţiune, că bugetul public a avut, după primele trei luni ale anului, probleme deosebit de 
grave: veniturile din surse fiscale au ajuns la un minim istoric de 3,8% din PIB, procent pe care România nu l-a mai 
avut de 11 ani. ”Nici după primele patru luni situaţia bugetară nu s-a îmbunătăţit, aşa cum susţinea patetic 
domnul Viorel Ştefan. Veniturile fiscale au urcat la doar 5,2% din PIB, trendul menţinându-se în jurul a 1,3% lunar. 
De asemenea, se prefigurează un al doilea an cu venituri totale sub 30% din PIB, deşi v-aţi asumat o ţintă de 
venituri mult superioare, de aproape 32% din PIB”, se arată în document. 
PNL precizează că bugetul a ajuns să se alimenteze cu bani numai din fiscalitatea pusă pe muncă, pe salariile 
angajaţilor, adică din impozit pe salarii, contribuţii sociale şi contribuţii de sănătate. Aproape jumătate din munca 
fiecărui angajat merge la buget. 
”Explicaţi de ce, cu o economie în creştere, problemele din buget sunt din ce în ce mai mari. Paradoxul este şi mai 
mare dacă ne gândim că Guvernele PSD-ALDE au introdus supraacciza la carburanţi, au mutat contribuţiile de la 
angajator la angajat, au crescut salariul minim, au crescut baza de impozitare, au scăzut la mai mult de jumătate 
fondurile pentru investiţii. Poate ne explicaţi cum este posibil ca, în plină creştere economică, Guvernul să se 
împrumute pentru a plăti salarii şi pensii. Unde a dispărut creşterea economică de 6,9% de anul trecut şi cea 
prognozată de 5% anul acesta?”, solicită liberalii. 
În moţiunea se mai arată că, după primele 4 luni ale anului, veniturile bugetare au crescut cu doar 11,8% faţă de 
anul 2017, fiind tot mai departe de ţintele programate prin Legea bugetului pe anul 2018. În acelaşi timp, 
cheltuielile au avansat cu peste 21,5%, deşi încă nu s-au majorat, chiar şi pentru o jumătate de an, pensiile, iar 
unele majorări salariale încă nu şi-au produs impactul în buget. Intrările de fonduri europene nerambursabile, 
altele decât subvenţiile în agricultură, aproape nu există, pentru că România nici măcar nu a transmis ce proiecte 
vrea să facă. 
”Când aţi fost învestit, fără să vă oblige nimeni, v-aţi angajat că veţi aplica măsuri care să eficientizeze cheltuielile 
publice, în special cele cu privire la bunuri şi servicii. Nu ştim cum se face că exact această categorie de cheltuieli a 
crescut cu peste 12,7% de la începutul acestui an. Observăm că dintr-o disperare tot mai mare, aţi apăsat şi mai 
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tare pe grumazul companiilor de stat profitabile, luându-le în avans orice resursă financiară care ar fi trebuit să 
meargă în investiţii. Cine îşi va asuma răspunderea dacă şi alte companii, precum Transelectrica, vor ajunge din 
companii profitabile în companii care înregistrează pierderi?”, îl întreabă liberalii pe Eugen Teodorovici. 
PNL menţionează, de asemenea, că, dacă ne uităm pe execuţia bugetară după primele 4 luni, se observă că 
sumele prevăzute pentru cheltuieli de personal au urcat la 26,26 miliarde lei, în creştere cu peste 20%. 
”După cum ştiţi, aceste sume nu includ decât parţial unele majorări salariale operate începând cu luna martie şi 
nu includ nici alte beneficii care trebuie acordate angajaţilor, cum ar fi, de pildă, tichetele de vacanţă. La un calcul 
aritmetic simplu, plafonul bugetar pe care dumneavoastră l-aţi propus, de 81,1 miliarde lei pentru cheltuieli de 
personal în anul 2018, va fi depăşit. Cum veţi proceda anul acesta? Veţi concedia angajaţi din sectorul public sau 
veţi extinde plafonul de cheltuieli de personal, luând bani de la investiţii şi de la Pilonul 2?”, sunt alte întrebări 
adresate ministrului Finanţelor. 
De altfel, liberalii îi solicită acestuia să spună foarte clar ce se va întâmpla cu Pilonul II de pensii. 
”Partidul Naţional Liberal nu v-a invitat nici la o competiţie de frumuseţe şi nici la un exerciţiu de «imagine», ci ca 
să vă solicite următoarele: 
- Opriţi orice demers de anulare, suspendare sau naţionalizare a pensiilor din Pilonul 2. Nu furaţi dreptul la o 
pensie decentă pentru 7 milioane de români. Nu trădaţi generaţia de vârstă din care faceţi parte! 
- Deblocaţi investiţiile publice! În 17 luni de guvernare sau şi mai bine spus din anul 2012, de când aţi revenit la 
guvernare, nu aţi demarat niciun proiect major de investiţii! 
- Rezolvaţi problema bugetului aducând banii europeni gratuiţi. Aveţi experienţă, ca fost ministru al fondurilor 
europene şi ştiţi că se pot aduce zeci de miliarde la buget, dacă se vrea. Dacă va fi nevoie, faceţi chiar şi meditaţii 
cu doamna Plumb, căci se vede clar că domnia sa nu se pricepe deloc! 
- Eliminaţi supraacciza şi veţi avea surpriza că veţi avea mai mulţi bani la buget! 
- Eliminaţi absurditatea de Split-TVA, care a lovit în cei oneşti şi i-a mângâiat pe umăr pe evazionişti! 
- Nu vă raliaţi demersului de constituire a Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii, pentru că veţi gira un 
demers cu interese economice ascunse! 
- Daţi-l afară pe Darius Vâlcov din minister şi amintiţi-vă promisiunile făcute ca senator! 
- Nu mai modificaţi în fiecare şedinţă de guvern Codul fiscal, pentru că, oricum, aţi speriat toţi investitorii!”, se 
afirmă în încheierea moţiunii. 
Moţiunea simplă va fi dezbătută luni, iar votul va fi dat miercuri. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 GRECO intervine cu o recomandare, după ce Curtea Constituțională a dat verde pentru revocarea Laurei 
Codruța Kovesi 
Curtea Constituțională a dat undă verde pentru revocarea din funcție a Laurei Codruța Kovesi și îl forțează pe 
Klaus Iohannis să semneze decretul privind revocarea din funcție. 
Într-un răspuns pentru Ziare.com, cei de la GRECO reiterează faptul că pentru revocarea procurorilor șefi trebuie 
să existe un proces transparent, dar în care Consiliul Superior al Magistraturii să aibă un rol mai important. În 
cazul nostru, CSM a dat aviz negativ pentru revocarea Laurei Codruța Kovesi. 
Art. 52: "GRECO reitereaza recomandarea pentru ca procedura de numire si revocare a procurorilor cu functii de 
conducere, altii decat Procurorul General, in conformitate cu articolul 54 al Legii 303/2004, sa includa un proces in 
egala masura transparent si bazat pe criterii obicetive, iar Consiliului Superior al Magistraturii sa i se dea un rol 
mai puternic in aceasta procedura." 
Ce spune articolul de lege la care face trimitere GRECO: 
"Revocarea procurorilor din functiile de conducere prevazute la alin. (1) se face de catre Presedintele Romaniei, la 
propunerea ministrului justitiei care se poate sesiza din oficiu, la cererea adunarii generale sau, dupa caz, a 
procurorului general al Parchetului de pe langa Inalta Curte de Casatie si Justitie ori a procurorului general al 
Parchetului National Anticoruptie, cu avizul Consiliului Superior al Magistraturii, pentru motivele prevazute la art. 
51 alin. (2) care se aplica in mod corespunzator". 
(Sursa: ziare.com) 
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 Tudorel Toader va cere astăzi OECD explicaţii pentru declaraţiile lui Drago Kos, care a criticat decizia CCR şi l-a 
ameninţat 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, este aşteptat să se adreseze, astăzi, aşa cum a declarat, Organizaţiei pentru 
Cooperare şi Dezvoltare Economică (OECD), ca să i se comunice dacă declaraţiile lui Drago Kos, care a criticat 
decizia CCR şi l-a ameninţat, a făcut asta în nume propriu sau în numele Organizaţiei. 
"Ameninţări de la OECD, sau manipulări interne ? Luni dimineaţă,mă voi adresa OECD pentru a comunica în mod 
oficial dacă afirmaţiile dlui Drago Kos au fost făcute în nume propriu sau în numele OECD, aşa cum acreditează 
titlul materialului întocmit de Ziare.com. Într-un articol publicat în data de 1 iunie, se afirmă faptul că în numele 
OECD, dl Drago Kos a făcut o serie de afirmaţii, de o mare gravitate, la adresa instanţei de contencios 
constituţional române. Totodată, aceeaşi publicatie, citează, atribuind aceleiaşi surse, de asemenea în numele 
OECD, afirmaţiile potrivit cărora ”Ministrul vostru al Justiţiei va învaţa curând, într-un mod dur, că este într-o 
mare eroare.”, a scris Tudorel Toader, sâmbătă, pe Facebook. 
Ministrul Justiţiei consideră "absolut necesar" să se facă această lămurire "dată fiind gravitatea acestor afirmaţii, 
precum şi experienţe similare, când s-au atribuit unor organizaţii, precum GRECO, luări de poziţie care ulterior nu 
au fost confirmate, pentru corecta informare a opiniei publice". 
În interviu, şeful structurii anticorupţie din cadrul Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică, Drago 
Kos, este citat declarând că ”recenta decizie a CCR contravine în mod evident echilibrului puterilor în stat în ţara 
dvs şi independenţei sistemului judiciar”. 
Curtea Constituţională a arătat, în comunicatul oficial privind decizia de existenţă a conflictului instituţional între 
preşedinte şi ministrul Justiţiei, că şeful statului urmează să emită decretul de revocare din funcţie a procurorului-
şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, Laura Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Demers în Comisia de control al SRI: Solicit prezentarea datelor privind sumele cheltuite pentru interceptări 
Vicepreşedintele Comisiei de control al SRI, Marian Cucşa, a afirmat că Serviciul Român de Informaţii trebuie să 
precizeze care au fost sumele cheltuite pe interceptări, în contextul în care fostul ofiţer SRI Daniel Dragomir a 
confirmat că o zi de filaj costa circa 3.000 de euro. 
"Datele care apar în spaţiul public cu privire la interceptările efectuate de către Serviciul Român de Informaţii de-a 
lungul ultimilor 14 ani arată că ţara noastră a devenit un adevărat tărâm al făgăduinţei pentru serviciile de 
informaţii. Numărul impresionant de mandate de interceptare, precum şi costul aparaturii pentru interceptare, de 
care beneficiază SRI, confirmă amploarea luată de fenomenul ascultărilor telefoanelor. Practic, există date care să 
indice faptul că românii au plătit din banii lor sute de milioane, dacă nu miliarde, de euro pentru a fi ascultaţi. Cu 
siguranţă, românii au dreptul să ştie cu exactitate la cât s-au ridicat cheltuielile pentru interceptări. Orice român 
se întreabă în aceste condiţii dacă aceşti bani nu ar fi fost mai bine folosiţi pentru obiective economice sau sociale 
care sunt mai importante, precum autostrăzi, şcoli sau spitale", a declarat duminică deputatul ALDE, Marian 
Cucşa, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Acesta a precizat că, la începutul anului, a apărut în spaţiul public o analiză comparativă potrivit căreia bugetul 
alocat SRI a fost mai mare decât al altor servicii de informaţii din Italia, Germania, Franţa sau Polonia. 
"Aşa cum arătau cei de la România Curată, în luna martie, într-o analiză comparativă între Serviciul Român de 
Informaţii şi instituţiile similare din cele mai puternice 10 state din NATO, SRI are cel mai mare număr de angajaţi 
raportat la numărul de locuitori şi cel mai mare buget ca pondere din bugetul naţional, reuşind să cheltuiască mai 
mult decât serviciile omoloage din Germania, Franţa, Italia sau Polonia. (...) E normal ca în această situaţie să 
apară o serie de întrebări cu privire la modul în care SRI a acţionat şi sumele care au fost alocate de la bugetul de 
stat pentru ca românii să fie ascultaţi. Sunt întrebări fireşti, pentru că vedem că în România, prioritatea 
cheltuielilor bugetare a fost dată de interceptarea telefoanelor, adică de încălcarea drepturilor şi libertăţilor 
românilor. De aceea, în calitate de vicepreşedinte al Comisiei de control asupra activităţii SRI solicit lămuriri de la 
conducerea serviciului. Consider că românii au dreptul să ştie cum au fost folosiţi banii lor şi dacă le-au fost 
încălcate drepturile pe banii lor", a completat Cucşa. 
-0:01 
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Vicepreşedintele Comisiei de control al SRI mai spune că nu se mai poate vorbi despre o justiţie în adevăratul sens 
al cuvântului, dacă drepturile şi libertăţile cetăţenilor sunt încălcate, ci despre un abuz al instituţiilor de forţă. 
"Justiţia trebuie înfăptuită fără echivoc, dar totul trebuie făcut într-o logică democratică, de respect pentru 
drepturile şi libertăţile cetăţenilor. Nu există justiţie cu adevărat, dacă drepturile cetăţeanului sunt încălcate şi se 
permite instituirea abuzului ca practică obişnuită a instituţiilor de forţă. Suntem în situaţia de-a dreptul ridicolă în 
care românii plătesc pentru a fi ascultaţi, pentru ca drepturile să le fie încălcate. Având în vedere numărul mare 
de interceptări, oamenii nu trebuie să trăiască cu impresia că statul de drept, instituţiile de forţă oprimă cetăţenii, 
îi terorizează", a conchis Marian Cucşa. 
 
Fostul ofiţer SRI Daniel Dragomir a confrmat, duminică, pe pagina sa de Facebook, că o zi de filaj la Serviciul 
Român de Informaţii (SRI) costă aproximativ 3.000 de euro, precizând că au fost cheltuite sume uriaşe pentru ca 
românii să fie urmăriţi. 
Acesta a distribuit un articol al jurnalistului Răzvan Savaliuc, în care acesta precizează că, în ultimii 12 ani, peste 6 
milioane de români, respectiv toată populaţia activă aflată în câmpul muncii, au fost ascultaţi, fiind cheltuite zeci 
de miliarde de euro pe interceptările şi filajele SRI şi, tot în articol, prezintă un document emis de DNA Oradea, 
din 2014, în care se arată că, într-un dosar, ponderea cea mai mare a cheltuielilor judiciare o reprezintă cele 
efectuate cu supravegherile operative care, potrivit Serviciului Român de Informaţii, sunt de până la 3.000 de 
euro/zi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Călin Popescu Tăriceanu anunţă care va fi atitudinea ALDE faţă de mitingul PSD din 9 iunie 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a anunţat, duminică, că membrii ALDE vor participa la mitingul 
organizat de PSD, care va fi o manifestare contra abuzurilor din justiţie. 
"Da, participăm pentru că mitingul PSD, cu toate că s-a spus că e un miting de susţinere a Guvernului, este unul 
împotriva abuzurilor din justiţie, prin toate protocoalele care au existat şi care au încălcat libertăţile şi drepturile 
cetăţenilor. E obligaţia noastră, împreună cu colegii de la PSD de a protesta pentru aceste valori şi împotriva a 
ceea ce s-a întâmplat în trecut", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la Antena 3. 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a anunţat aterior că se va organiza în data de 9 iunie un miting de 
amploare în Bucureşti pentru susţinerea Cabinetului Dăncilă, acţiuni similare fiind anunţate şi în alte localităţi din 
ţară. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Ministrul Afacerilor Europene, Victor Negrescu, către Iohannis: Nu politizaţi preşedinţia României la Consiliul 
UE 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, face un apel la preşedintele Klaus Iohannis şi la 
Ludovic Orban de a nu politiza preşedinţia la Consiliul Uniunii Europene (UE) care va fi preluată de România în 
2019, precizând că este un obiectiv care nu are culoare politică. 
Acesta le reaminteşte liberalilor că, alături de restul partidelor, au aprobat în unanimitate în comisiile 
responsabile din Parlament temele de interes ale preşedinţiei Consiliului UE şi au susţinut demersurile logistice 
pentru preluarea şefiei Consiliului. 
"Am constat faptul că domnul Ludovic Orban a decis să rupă unilateral consensul naţional în jurul proiectului 
Preşedinţiei României la Consiliul UE. Această decizie nu doar că dăunează eforturilor deja realizate în ultimul an 
de a include toate instituţiile, partidele politice, actorii sociali, sindicatele şi patronatele în acest proces, dar 
reprezintă un grav atac la ideea asumată de toată lumea, atât în ţară cât mai ales în Uniunea Europeană, conform 
căreia nu se politizează Preşedinţia Consiliului UE. În această logică, a nevoii ca în jurul proiectelor naţionale să 
trecem peste interesele personale sau electorale, acum două săptămâni a fost prezentată în Parlamentul 
României prima formă a programului de lucru al Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene", transmite 
Victor Negrescu, ministrul delegat pentru Afaceri Europene, într-o declaraţie remisă MEDIAFAX. 
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Ministrul precizează că ţara noastră se află în grafic cu toate elementele organizatorice, "fapt recunoscut şi 
comunicat public cu ocazia vizitei recente la Bucureşti a secretarului general al Consiliului Uniunii Europene, Jeppe 
Tranholm-Mikkelsen". 
Aceeaşi constatare au avut-o şi partenerii României "din Trio-ul de Preşedinţii din care facem parte, Finlanda şi 
Croaţia", care au ţinut să menţioneze acest lucru public la fiecare întâlnire, mai susţine Victor Negrescu. De 
asemenea, ţara noastră este deja implicată în foarte multe dosare, jucând rolul de „Preşedinţie din umbră“ a 
Consiliului Uniunii Europene, fără să întâmpine niciun fel de dificultăţi, potrivit sursei citate. 
"Am mai spus-o public: această preşedinţie nu este a unui ministru sau a unui Guvern, ci a fiecărui român. De 
aceea am construit fiecare etapă de pregătire cu maximă transparenţă, prin consultări publice repetate şi 
implicarea profesioniştilor din sistemul public românesc şi din statele cu experienţă în exercitarea Preşedinţiilor. 
Fac un apel în acest sens la PNL şi la preşedintele României, Klaus Iohannis, să se asigure că Preşedinţia României 
la Consiliul Uniunii Europene nu este politizată şi că pe viitor se evită astfel de luări de poziţie publică!", a 
completat Negrescu. 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, sâmbătă la Hunedoara, că Executivul nu a făcut demersuri serioase 
pentru pregătirea perioadei în care România va deţine preşedinţia Consiliului UE, ci dincontră, PSD are o conduită 
antieuropeană, fiind ocupat cu asaltul asupra justiţiei. 
Întrebat, într-o conferinţă de presă la Hunedoara, cum se va reflecta situaţia din ţară asupra perioadei în care 
România va deţine preşedinţia Consiliului Uniunii Europene, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a răspuns: 
"Guvernul, care era principalul responsabil în pregătirea semestrului în care România deţine preşedinţia UE nu a 
făcut mai nimic în acest sens. Încă nu sunt clare care sunt priorităţile şi obiectivele noastre în cadrul preşedinţiei. 
Din punct de vedere organizatoric suntem departe de a fi pregătiţi." 
Liderul liberal a adăugat că PSD are o atitudine antieuropeană, iar măsurile partidului de guvernământ nu fac 
decât să influenţeze negativ deciziile la nivelul UE referitoare la România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Critici la adresa programului care prevede acordarea unor credite de stat cu dobanda zero pentru tineri: E o 
masura populista! 
Programul "Investeste in tine", care va fi adoptat saptamana viitoare de Guvern si care prevede acordarea unor 
credite de stat cu dobanda zero pentru tineri, este o masura populista care incurajeaza dependenta de stat, au 
afirmat reprezentantii organizatiei de tineret a PMP. 
 
"Acest program care va fi adoptat saptamana viitoare, printr-un act normativ, de Guvern, va oferi tinerilor care 
sunt la studii, fara a avea un loc de munca, acces la imprumuturi fara dobanda, garantate de stat, de 40.000 de lei 
pentru educatie, sanatate, sport si cultura, creditul putand creste cu alte 20.000 de lei daca beneficiarul este 
angajat sau se angajeaza in perioada derularii programului, nefiind insa vizati doar tinerii, numarul persoanelor 
eligibile pentru a luat un credit prin acest program fiind de 8 milioane. Pentru persoanele intre 26 si 55 de ani, 
valoarea creditului este de 35.000 de lei, dar poate fi extins cu 20.000 lei daca beneficiarul este angajat sau se 
angajeaza in perioada derularii programului", se arata intr-un comunicat de presa al organizatiei de tineret a PMP 
remis duminica Mediafax. 
 
In loc ca Guvernul sa foloseasca fonduri europene nerambursabile pentru incadrarea tinerilor pe piata muncii, 
Executivul prefera sa aprobe un program care incurajeaza imprumurile si indatorarea acestora catre stat, mai 
sustine organizatie de tineret a partidului din Opozitie. 
 
"Ce incurajeaza acest program? Ne incurajeaza sa ne imprumutam pentru a ne putea asigura si salva sanatatea, sa 
ne imprumutam sa putem duce copiii la camine si gradinita, sa ne imprumutam sa putem termina o scoala, sa ne 
imprumutam pentru a ne permite un calculator, carti si alte materiale didactice, pentru a face sport, pentru a ne 
culturaliza si asa mai departe! Mai exact incurajeaza dependenta de stat. Reamintim ca grupul cel mai vulnerabil 
din randul categoriei de varsta 14-35 de ani este reprezentat de tinerii NEETs cu varsta intre 16-24 de ani, tineri 
care nu sunt incadrati pe piata fortei de munca si nici nu mai continua studiile, pentru care avem la dispozitie 
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fonduri europene nerambursabile prin intermediul Programului Operational Capital Uman pe care Guvernul 
Romaniei nu reuseste sa ii utilizeze in mod adecvat", completeaza sursa citata. 
 
Vicepremierul Viorel Stefan a anuntat, marti, ca Guvernul va adopta saptamana viitoare un act normativ prin care 
statul va acorda credite preferentiale, cu dobanda zero, persoanelor care vor sa investeasca in dezoltare 
personala, acoperind cheltuieli cu educatia, sanatatea, sportul sau cultura. Acesta a mai mentionat ca "potrivit 
aprecierilor noastre, de acest program ar putea beneficia aproximativ opt milioane de cetateni". 
 
Prim-ministrul Viorica Dancila a declarat, miercuri la Marasesti, ca persoanele care vor sa beneficieze de credite 
preferentiale, cu dobanda zero, garantate de stat, trebuie sa urmeze cursuri, ea afirmand ca spera ca de acest 
program sa beneficieze cat mai multi tineri. Prim-ministrul a adaugat ca valoarea totala a programului este de 
aproximativ un miliard de lei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Guvernul anunță că agricultura duduie. Statistica anunță că importăm produse lactate și ouă în prostie. 
Aproape de 100 de milioane de EURO în primele 2 luni 
România a importat produse lactate şi ouă în valoare de 84,8 milioane de euro, în primele două luni din 2018, în 
creştere cu 4,1% faţă de perioada similară a anului trecut, în timp ce exporturile s-au majorat cu 25,2%, cifrându-
se la 21,4 milioane de euro, conform datelor centralizate de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Deşi exporturile de produse lactate şi ouă au înregistrat un avans considerabil în ianuarie şi februarie 2018, 
valoarea consemnată a fost de aproape patru ori mai mică decât cea a importurilor de astfel de produse. Astfel, 
deficitul comercial pe acest segment se ridică la 63,4 milioane de euro. 
 
Anul trecut, România a importat o cantitate de lapte brut de 131.315 tone, în creştere cu 0,9% (1.130 tone) faţă 
de anul 2016 şi a colectat o cantitate de lapte de vacă de la exploataţiile agricole de 1,028 milioane de tone, cu 8% 
(1,02 tone) mai mult faţă de anul precedent, conform datelor INS. 
Producţia totală de produse lactate a fost de 670.519 tone în 2017, mai mare cu aproape 4% faţă de 2016, pe 
acest segment intrând laptele de consum, smântâna, lapte acidulat (iaurturi, etc), untul şi brânzeturile de orice 
fel. 
 
Datele Uniunii Crescătorilor de Păsări din România (UCPR) arată că în anul 2017, importul total de ouă de consum 
a fost de 163,12 milioane de ouă, cu 39,22 milioane de ouă mai mic decât în anul 2016. 
 
Pe de altă parte, exportul total de ouă de consum, în anul 2017, a depăşit 158,37 milioane de bucăţi, fiind cu 
44,15 milioane mai mare decât în anul anterior. 
 
Producţia anuală de ouă din sistemul industrial se ridică, în medie, la circa 1,36 de miliarde de bucăţi. 
În primele două luni din 2018, exporturile FOB au însumat 10,88 miliarde euro şi au crescut cu 11,6% comparativ 
cu perioada 1 ianuarie-28 februarie 2017, iar importurile CIF au însumat 12,539 miliarde euro, în creştere cu 
13,9%. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Programul Naţional Apicol: Crescătorii de albine pot depune cereri de finanţare până la 1 august 
Până la 1 august 2018 se depun la Centrele judeţene APIA/Centrul Municipiului Bucureşti (ori la Centrul judeţean 
cel mai apropiat de sediul social, de vatra stupinei sau de locul de deplasare în pastoral al stupinei) cererile şi 
documentele doveditoare pentru Programul Naţional Apicol pe anul 2018. 
Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) informează că, în conformitate cu Hotărârea nr.307/2018 
pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.443/2017 privind aprobarea Programului Naţional 
Apicol pentru perioada 2017-2019, valoarea totală a sprijinului financiar alocat din bugetul Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, este de 99,34 milioane de lei. 
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Plata sprijinului financiar se va efectua de către APIA după finalizarea tuturor controalelor aferente cererilor de 
plată depuse pentru Programul Naţional Apicol şi după centralizarea sumelor eligibile pentru verificarea încadrării 
în plafonul alocat. 
„Plăţile aferente anului 2018 se efectuează la cursul de schimb de 4,6585 lei/euro stabilit de Banca Centrală 
Europeană (BCE) la data de 29 decembrie 2017”, arată un comunicat al APIA. 
Din bugetul total al programului, suma de 49,67 milioane de lei reprezintă contribuţia Uniunii Europene la 
programele apicole naţionale, potrivit prevederilor Deciziei de punere în aplicare (UE) 2016/1.102 a Comisiei din 5 
iulie 2016 de aprobare a programelor naţionale de îmbunătăţire a producţiei şi comercializării produselor apicole, 
prezentate de statele membre în temeiul Regulamentului (CE) nr.1.308/2013 al Parlamentului European şi al 
Consiliului, şi distribuită astfel: 
- pentru anul 2017 – 32,54 milioane de lei; 
- pentru anul 2018 – 33,39 milioane de lei; 
- pentru anul 2019 – 33,39 milioane de lei. 
Informaţii complete privind Programul Naţional Apicol pentru anul 2018 se regăsesc pe site-ul APIA -
 www.apia.org.ro - în cadrul secţiunii Măsuri de piaţă – Apicultură – Anul 2018, urmărind 
linkul http://www.apia.org.ro/ro/directia-masuri-de-piata/apicultura/anul-2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Airbus s-ar putea retrage din România dacă nu primeşte o ofertă concretă din partea Guvernului - presă 
Compania Airbus Helicopters ar putea înceta activităţile de producţie în România dacă nu primeşte o ofertă clară 
din partea Guvernului de la Bucureşti pentru intensificarea producţiei în uzina de la Ghimbav, afirmă surse din 
cadrul firmei citate de cotidianul La Tribune. 
Surse din cadrul conducerii Airbus Helicopters au făcut aceste declaraţii pentru cotidianul La Tribune în contextul 
în care ministrul român al Apărării, Mihai Fifor, efectuează o vizită oficială în Franţa, unde se va întâlni cu 
omologul său francez, Florence Parly. 
Airbus Helicopters aşteaptă o poziţionare fermă din partea României. Datele problemei sunt destul de clare 
pentru companie: fie Bucureştiul cumpără elicoptere de la grupul franco-german, astfel încât să poată fi utilizată 
linia de asamblare a elicopterului de transport H215 de la Ghimbav (judeţul Braşov), inaugurată în august 2016 în 
prezenţa fostului preşedinte François Hollande, fie uzina va fi închisă, iar activităţile vor fi transferate în altă ţară. 
"Sunt pregătiţi să sacrifice 50 de ani de cooperare. Este o imensă dezamăgire", afirmă surse din cadrul companiei 
Airbus citate de cotidianul La Tribune. 
Airbus Helicopters intenţionează să menţină doar uzina de întreţinere de la Ghimbav, care a modernizat recent 23 
de elicoptere Puma ale Forţelor Aeriene Regale britanice. 
"Răbdarea noastră are limite. Avem nevoie de o comandă de cel puţin 16 aparate H215M din partea armatei 
române pentru lansarea liniei de asamblare, dar românii nu prea mai par interesaţi", au explicat sursele citate. 
"Oare vizita în Franţa a ministrului român al Apărării va permite clarificarea intenţiilor României în privinţa 
achiziţionării de elicoptere? Deoarece Bucureştiul, care în mai puţin de şase luni va prelua preşedinţia Consiliului 
UE, pare să fi fost sedus de aparatele Bell Helicopter", comentează publicaţia La Tribune. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România, pe locul al doilea în UE la scumpirea energiei 
Suntem pe locul al doilea în Uniunea Europeană la scumpirea electricităţii! Biroul european de statistică anunţă şi 
că, în alte ţări, tarifele au scăzut. 
 Preţul energiei electrice pentru consumatorii casnici autohtoni a crescut cu 7,2% în intervalul iulie - decembrie 
2017 cumparativ cu aceeaşi perioadă din 2016. Doar în Cipru, scumpirea a fost mai mare, de 12,6%, iar după noi 
urmează Malta, Estonia şi Marea Britanie. 
Deşi ne aflăm pe locul al doilea în clasamentul scumpirilor electricităţii, achităm unele dintre cele mai mici preţuri 
la curent din UE, de 12,5 euro pe 100 de kilowaţi oră. Mai puţin ca noi plătesc bulgarii, doar 9,8 euro, urmaţi de 
lituanieni, unguri şi croaţi. 
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Dacă ţinem însă cont de puterea de cumpărare, consumăm una dintre cele mai scumpe energii din UE, după 
Germania, Portugalia şi Belgia. 
Sun și țări în care facturile de curent au scăzut. Vorbim de Italia, cu peste 11 procente, Croaţia, Slovacia şi Grecia, 
iar toate aceste reduceri au contribuit la ieftinirea cu 0,2%, în medie, a energiei electrice, la nivelul Uniunii 
Europene. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Egalitatea de gen, subiect fierbinte la Bruxelles 
Bruxelles va fi în următoarele două zile capitala promovării drepturilor femeilor. Pe 5 și 6 iunie, au loc Zilele 
Europene ale Dezvoltării, seminar organizat anual de Comisia Europeană și aflat acum la a 12-a ediție. 
Șefi de stat, de guvern și reprezentanți ai societății civile din toată lumea vor discuta despre modalitățile de 
apărare a drepturilor femeilor și de promovare a implicării lor pe toate palierele, de la funcții politice la posturi de 
conducere în companii. 
Discursul de deschidere va fi susținut chiar de președintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. Printre cei 
care vor mai luat cuvânt în sesiunea de deschidere se numără regina Belgiei, regina Spaniei, președintele Maltei, 
premierul Norvegiei și secretarul general adjunct al Organizației Națiunilor Unite. 
Evenimentul atrage anual 6.000 de participanți din 140 de țări reprezentând 1.200 de organizații. 
Printre subiectele discutate la ediția 2018 a Zilelor Dezvoltării se numără accesul fetelor și femeilor la educație și 
locuri de muncă, consolidarea cadrului legal pentru combaterea oricăror forme de abuz sexual și violență, accesul 
la funcții de conducere. Tot la conferința de anul acesta vor participa 15 tineri care s-au remarcat în țările lor 
pentru implicarea în proiecte de dezvoltare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Premierul israelian într-un mini-turneu în UE într-o încercare de a schimba poziţia europenilor faţă de Iran 
Premierul israelian, Benjamin Netanyahu, începe luni o vizită de trei zile în ţări din Uniunea Europeană, în cursul 
căreia speră să-i convingă pe europeni - decişi până acum să salveze acordul nuclear cu Iranul - să-şi schimbe 
poziţia în această privinţă, informează AFP. 
 
Trebuie să împiedicăm cu orice preţ Iranul 'să-şi dezvolte orice fel de capacităţi nucleare', a apreciat ambasadorul 
israelian în Germania, Jeremy Issacharoff, într-un interviu pentru France Presse, înaintea vizitei premierului 
Netanyahu luni în Germania, prima destinaţie din cadrul acestui mini-turneu european. 
 
'Putem să avem puncte de vedere diferite cu privire la modul de a controla Iranul în domeniul nuclear, dar 
urmărim un obiectiv comun', a adăugat el. 
 
Adversar vehement al acordului nuclear cu regimul iranian, premierul israelian urmează să aibă o întâlnire luni 
după-amiază cu cancelarul Angela Merkel şi să susţină o conferinţă de presă comună în jurul orei 14:30 GMT. 
 
Netanyahu este aşteptat marţi la Paris, unde are programată o întrevedere cu preşedintele francez, Emmanuel 
Macron, iar miercuri - la Londra, unde se va întâlni cu şefa executivului britanic, Theresa May. 
 
Germania, Franţa şi Marea Britanie sunt trei dintre ţările semnatare ale acordului nuclear încheiat în 2015 între 
marile puteri şi Teheran pentru a ţine la distanţă Republica Islamică de arma nucleară. 
 
Liderii acestor state sprijină cu fermitate acordul, în pofida retragerii americane la 8 mai, şi cooperează strâns pe 
această temă cu Rusia şi China, alte două ţări semnatare ale documentului. 
 
Ministrul de externe german, Heiko Maas, a discutat joi pe acest subiect cu omologul său chinez, Wang Yi, pentru 
a sublinia că Germania 'doreşte să menţină acordul nuclear şi va face totul ca Iranul să rămână' parte a acordului. 
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Ministrul chinez a criticat cu această ocazie lipsa de fiabilitate a administraţiei americane a lui Donald Trump. 'Este 
un truism al dreptului internaţional că acordurile internaţionale trebuie respectate' şi că 'marile ţări trebuie să dea 
exemplu, nu să facă contrariul', a spus el. 
 
Chiar dacă apreciază că acordul existent rămâne cel mai bun mijloc pentru a limita ambiţiile nucleare iraniene, 
europenii sunt de asemenea conştienţi de limitele acestui compromis, descris recent de Angela Merkel ca 
'imperfect'. 
 
Ei au propus negocieri suplimentare cu Teheranul cu privire la programul său balistic şi la politica sa de influenţă 
în Orientul Mijlociu, de la Liban, Siria până la Yemen, considerată ca destabilizatoare de către Occident, iar de 
Israel drept o ameninţare directă pentru existenţa sa. 
 
Cel puţin în această privinţă, Benjamin Netanyahu şi interlocutorii săi europeni ar putea avea puncte de vedere 
apropiate. 
 
'Voi discuta cu ei modalităţi de a bloca aspiraţiile nucleare şi extinderea Iranului în Orientul Mijlociu', a spus 
Netanyahu înainte de acest turneu european. Respectivele chestiuni sunt 'vitale pentru securitatea Israelului', a 
adăugat el. 
 
Israelul se teme că Iranul vrea să se doteze cu bomba atomică doar pentru că îl vede ca ţintă directă, mai ales 
dacă Republica Islamică îşi continuă activităţile balistice. 
 
Între timp, europenii sunt ei înşişi direct sub presiunea Statelor Unite în acest dosar. 
 
Washingtonul a dat un ultimatum întreprinderilor străine pentru ca acestea să înceteze să mai facă afaceri cu 
Iranul, o măsură ce vizează în principal societăţile europene, în special companiile franceze şi germane. 
 
Vizita premierului Netanyahu la Berlin marchează în acelaşi timp sfârşitul oficial al perioadei tensionate între cele 
două ţări, istoric aliate, pe fondul unor critici la adresa politicii Israelului faţă de palestinieni. 
 
Totuşi, Berlinul şi-a multiplicat în ultimele săptămâni mesajele de susţinere a Israelului în cursul 
bombardamentelor în Gaza şi împotriva unor poziţii militare în Siria. 
 
În acelaşi timp, cancelarul Angela Merkel nu încetează să avertizeze faţă de o recrudescenţă a antisemitismului în 
Germania odată cu sosirea valului de migranţi originari din ţările arabo-musulmane şi a revirimentului extremei 
drepte. 
 
La sfârşitul săptămânii trecute, unul dintre liderii partidului Alternativă pentru Germania (AfD, extrema dreaptă), 
Alexander Gauland, a spus că că Hitler şi atrocităţile comise de nazism nu sunt decât un 'găinaţ' faţă de 
perspectiva istoriei milenare germanice glorioase. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ALEGERI Chişinău: Andrei Năstase, ales în funcţia de PRIMAR - rezultate parţiale 
Andrei Năstase, din partea formaţiunii proeuropene Platforma Demnitate şi Adevăr, a fost ales în funcţia de 
primar al Chişinăului, obţinând 52,5% din sufragii, arată rezultatele parţiale după numărarea a peste 99% din 
voturi, transmite Comisia Electorală Centrală a Republicii Moldova. 
Contracandidatul lui Năstase, Ion Ceban, din partea Partidului Socialiştilor din Republica Moldova (prorus), a fost 
votat de 47,4% din alegători, în cel de-al doilea tur al alegerilor anticipate de la Chişinău. 
Rata de participare a fost de 39,12%, mai mare cu aproape 4% faţă de primul tur de scrutin din 20 mai. 
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Scrutinul anticipat a fost organizat după ce Dorin Chirtoaca, din partea Partidului Liberal (proeuropean), a 
demisionat din funcţia de primar al oraşului pe fondul anchetării sale într-un dosar de corupţie, despre care fostul 
primar susţine că este motivat politic. 
  
ALEGERI în Chişinău. Un proeuropean şi un prorus îşi dispută duminică funcţia de primar 
Ion Ceban, din partea Partidului Socialiştilor din Republica Moldova (prorus), şi Andrei Năstase, din partea 
formaţiunii proeuropene Platforma Demnitate şi Adevăr, se înfruntă duminică în cel de-al doilea tur al alegerilor 
anticipate pentru Primăria Chişinăului. 
În primul tur al alegerilor, pe data de 20 mai, Andrei Năstase a obţinut 32.1% din voturi, în timp ce Ion Ceban a 
obţinut 40% din sufragii în primul tur al alegerilor. 
Scrutinul anticipat a fost organizat după ce Dorin Chirtoaca, din partea Partidului Liberal (proeuropean), a 
demisionat din funcţia de primar al oraşului pe fondul anchetării sale într-un dosar de corupţie, despre care fostul 
primar susţine că este motivat politic. 
"Am venit la vot pentru că este responsabilitatea celor care ţin la acest oraş şi ţară. Am votat cu încredere, cu 
speranţă, pentru un viitor mai bun la noi acasă. Am votat după propriile valori, am votat pentru adevăr, pentru 
demnitate, pentru asumare, pentru că doar aşa putem făuri democraţia, făuri statul de drept, aşa vom făuri 
libertatea noastră", a declarat Andrei Năstase, care a venit însoţit de soţia şi fiica sa pentru a-şi exprimă votul, 
informează site-ul de ştiri Unimedia. 
 
Înainte de a veni la secţia de vot, Ion Ceban a spus că a trecut pe la biserică: "Am trecut în această frumoasă zi, şi 
cu ocazia unei mari sărbători, pe la Biserica Sfîntul Constantin şi Elena", a scris candidatul Partidului Socialiştilor 
din Republica Moldova pe Facebook. 
Preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, alături de soţia sa, Galina Dodon, şi-a exprimat votul, spunând că a 
votat în favoarea profesionalismului şi nu a show-rilor populiştilor. 
"Votul de astăzi este unul extrem de important. Eu am votat pentru un profesionist şi sunt convins că, în sfârşit, 
chişinăuenii vor face alegerea corectă în favoarea profesionalismului. Astăzi începem o viaţă nouă pentru capitala 
noastră", menţionează preşedintele, fost lider al Partidului Socialiştilor din Republica Moldova. 
Totodată, Dodon îndeamnă toţi cetăţenii capitalei Republicii Moldova să iasă la vot. 
 
Maia Sandu, liderul Partidului Acţiune şi Solidaritate, care îl susţine pe Andrei Năstase, şi-a exercitat dreptul la vot, 
îndemnând "pe toţi care nu au reuşit să voteze să-şi facă timp, mai sunt câteva ore e nevoie doar de puţin timp". 
"Am votat pentru un primar care să administreze corect şi eficient resursele municipiului Chişinău care să 
îmbunătăţească condiţiile de viaţă pentru toţi locuitorii municipiul, pentru un primar care să nu ne mintă, pentru 
un primar care să nu ne divizeze în aliaţii săi şi în duşmanii săi, pentru un primar care să ne respecte pe noi toţi 
(...) Vreau să-i îndemn pe toţi care nu au reuşit să voteze să-şi facă timp, mai sunt câteva ore e nevoie doar de 
puţin timp", a declarat Maia Sandu. 
Andrei Năstase a depus, împreună cu echipa sa, câteva contestaţii în legătură cu presupuse încălcări flagrante ale 
legislaţiei, care au fost depistate la mai multe secţii de votare. 
"În cadrul acestora, persoane neidentificate, exponenţi al Partidului Socialiştilor, au întocmit şi au depus mai 
multe cereri din numele unor persoane care, chipurile, se află in imposibilitate de a se deplasa la secţia de votare, 
solicitând votarea prin intermediul urnei mobile", potrivit unui comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
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